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Europees verbod op wegwerpplastic  -  Toepassing

Op woensdag 27 maart 2019 heeft het Europees Parlement een nieuwe wet aangenomen 
die producten gemaakt van wegwerpplastic zoals borden, bestek, rietjes en 
wattenstaafjes, verbiedt.

De volgende producten worden vanaf 2021 verboden binnen de EU:
- plastic wegwerpbestek (vorken, messen, lepels en eetstokjes);
- wegwerpborden;
- plastic rietjes;
- plastic wattenstaafjes;
- plastic ballonstokjes;
- oxo-biologisch afbreekbaar plastic, bewaarbakjes en bekers gemaakt van 

geëxpandeerd polystyreen.

In september was Schotland het eerste land binnen het Verenigd Koninkrijk waarvan het 
parlement het verbod op plastic wattenstaafjes goedkeurde.

In het Vlaamse regeerakkoord staat het volgende: “Binnen Europa nemen we het 
voortouw naar een maatschappij waarin plastics maximaal recycleerbaar zijn en 
maximaal gerecycleerd worden.”

1. Plant Vlaanderen, zoals Schotland deed met zijn verbod op plastic wattenstaafjes, 
het voortouw te nemen inzake het verbieden van plastic, of volgt het de Europese 
besluitvorming pas in 2021?

2. Is het al duidelijk wanneer Vlaanderen het verbod invoert op plastic wegwerpbestek 
(vorken, messen, lepels en eetstokjes), wegwerpborden, plastic rietjes, plastic 
wattenstaafjes, plastic ballonstokjes, oxo-biologisch afbreekbaar plastic, 
bewaarbakjes en bekers gemaakt van geëxpandeerd polystyreen?

3. Welke andere maatregelen worden reeds genomen om, in afwachting van een 
verbod, de afbouw van wegwerpplastics te bespoedigen?
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1. Ik wil zeker mijn verantwoordelijkheid opnemen en zal in het VLAREMA 
gebruiksverboden opleggen voor de producten uit de Europese SUP-richtlijn. Maar een 
verbod om deze producten überhaupt in de handel te brengen is veel effectiever. 
Daarom zal ik met mijn bevoegd federale collega in overleg gaan om aan te dringen 
om het in de handel te brengen van deze producten te verbieden. 

2. Ik zal aan de OVAM vragen om dit gebruiksverbod uit te werken in een volgende 
VLAREMA-wijziging.  Uiteraard moet minstens de timing gerespecteerd worden die in 
de Europese SUP-richtlijn is vastgelegd.

3. In het VLAREMA zijn reeds een aantal bepalingen opgenomen die de afbouw van het 
gebruik van wegwerpkunststoffen zullen bespoedigen:
a) Een verbod op het gratis ter beschikking stellen van lichte plastic draagtassen voor 

eenmalig gebruik bij aankoop in de detailhandel;
b) Vanaf 1 januari 2020 wordt het serveren van drank in recipiënten voor eenmalig 

gebruik bij evenementen verboden, tenzij de organisator een systeem voorziet dat 
garandeert dat minstens 90% van de eenmalige recipiënten gescheiden worden 
ingezameld voor recyclage. Vanaf 1 januari 2022 kunnen eenmalige recipiënten 
enkel nog indien minstens 95% gescheiden wordt ingezameld voor recyclage;

c) Vanaf 1 januari 2020 is het voor Vlaamse overheden en lokale besturen verboden 
om in hun eigen werking en tijdens door hen georganiseerde evenementen drank 
te serveren in recipiënten voor eenmalig gebruik. Vanaf 1 januari 2022 geldt dit 
verbod ook voor het aanbieden van bereide voedingsmiddelen in cateringmateriaal 
voor eenmalig gebruik.


